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وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: تشعشات 
امواج الکترومغناطیسی اطراف دکل های مخابراتی 
تلفن همراه، بسیار کمتر از حد استانداردهای ملی 
و جهانی است و هیچ خطری برای سلامت افراد 

ندارد. 
یکی از نگرانی هایی که با ورود ابزار دیجیتالی به زندگی افراد 
افزایش یافته، بیماری های ناشــی از تشعشعات رادیویی است. 
با افزایش بیماری های جوامع امروزی از جمله ســرطان های 
شناخته شده و ناشناخته، این گمان میان عامه مردم تقویت شده 
و بسیاری تصور می کنند تشعشعات حاصل از دکل های موبایل 
یکی از مهم ترین دلایل ابتلا به انواع سرطان است، هر چند این 

موضوع تاکنون به صورت علمی ثابت نشده است.
اگر چه ضرر تشعشعات رادیویی صددرصد به اثبات نرسیده، 
اما برخی همچنان نگران تأثیرات آن بر بیماری ها و خصوصاً 
سرطان های مختلف هســتند. البته سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی تشعشــعات پرتوهای رادیویی را به صورت 
دوره ای اندازه گیری و اعلام می کند که غالباً این تشعشعات کمتر 
از حد استاندارد ملی است که می تواند نگرانی ها را در این مورد 

کاهش دهد.

در این راســتا عیســی زارع پور -وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات- در اینستاگرام، با اشاره به کندی اینترنت در یکی از 
محله های شــهر توضیح داد: زمانی که سرعت را تست کردم، 
دیدم سرعت زیر یک مگ است. فوری لوکیشن و اسکرین شات 
نتیجه »تست سرعت« را  برای همکارانم فرستادم تا پیگیری 
کنند و گزارش بدهند. وقتی که به وزارتخانه برگشتم، نمایندگان 
دو اپراتور اصلی رفته بودند به همان موقعیت و وضعیت را بررسی 

کرده بودند و هر دو گزارش دادند.  
وی ادامه داد: بر اساس گزارش جمع بندی همکارانم، یکی از 
دلایل مهم بروز این مشکل در آن منطقه، عدم اجازه ساکنین 
محل برای نصب دکل مخابراتی روی پشت بام ها است؛ مشکلی 
که تقریبا در همه جای کشور هست. متاسفانه اینگونه جا افتاده 
که دکل های مخابراتی مضر هستند و باعث ایجاد مشکلات 
متعدد جسمی و روحی می شوند که اصلا تصور درستی نیست.  

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات خاطرنشان کرد: بر اساس 
بررسی های مداوم همکارانم در سازمان تنظیم مقررات، تشعشات 
امواج الکترومغناطیسی اطراف دکل های مخابراتی تلفن همراه، 
بسیار کمتر از حد استانداردهای ملی و جهانی است و هیچ خطری 
برای سلامت افراد ندارد. البته به خاطر سابقه ذهنی هموطنان در 

این خصوص، مردم از این دکل های بی خطر می ترسند و برای 
آنها نوعی ناامنی روانی ایجاد می کند.  

زارع پور گفت: تجمیع، استتار و زیباسازی آنتن های تلفن همراه 

یکی از اقداماتی است که می تواند در کاهش نگرانی مردم در این 
زمینه موثر باشد که در دستور کار اپراتورهای مخابراتی است. 
چند نمونه از این دکل ها را که در مشــهد و اصفهان اجرا شده 

گذاشتم. به زودی اپلیکیشنی راه اندازی می شود که مردم بتوانند 
در هر ساعت از شبانه روز وضعیت شبکه در نقطه حضور خود را 
به ما منعکس کنند و اگه کسی هم نگرانی در خصوص میزان 
تششع در محل زندگی یا کارش داشت می تواند از این طریق 
درخواستش را ثبت کند تا همکارانم برای بررسی به محل اعزام 

شوند.
 همکاری با چین برای »ملی کردن اینترنت«

 شایعه است 
وزیر ارتباطات گفت: شایعات همکاری با چین برای ملی کردن 
اینترنت بی اساس است.عیسی زارع پور در اینستاگرام در پاسخ به 
سوال یکی از کاربران که نوشته بود ظاهراً قرار است با همکاری 
و کمک کشور چین، اینترنت ملی شود، گفت: این شایعات بی 
اساس است.طی روزهای اخیر و در پی آغاز اجرای سند همکاری 
۲۵ ساله ایران و چین، برخی رسانه ها گمانه زنی کردند که ایجاد 

اینترنت ملی با همکاری کشور چین انجام شود.
همچنین روز گذشته علی یزدی خواه نماینده مجلس نیز گفت: 
چینی ها در راه اندازی شبکه ملی اطلاعات به ابتکار منحصر به 
فرد و خاصی دست یافته اند که ما نیز می توانیم از تجربه آنها در 

این بخش استفاده کنیم.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات :

دکل های مخابراتی خطری ندارند
 شخصات کامل گلکسی ۵G ،A۵۳ سامسونگ 

فاش شد 
 ۵G ،A۵۳ براســاس شایعات گلکســی
سامسونگ در سه ماهه اول ۲۰۲۲ عرضه 

خواهد شد. 
گلکسی ۵G ،A۵۳ سامسونگ که از اکتبر گذشته 
در مورد آن می شنویم توسط TENAA چین تایید 
شده اســت. TENAA مشخصات کاملی را درباره 
این گوشــی فاش می کند. گلکسی ۵G ،A۵۳ با کد 
SM-A۵۳۶۰ از یک پردازنده هشــت هسته ای با 

حداکثر فرکانس ساعت ۲.۴ گیگاهرتز تغذیه می کند. گرارشات نام تراشه استفاده شده در این 
گوشی را ذکر نکرده اند، اما تراشه Geekbench با SoC ۱۲۰۰ Exynos را در مدل های 
قبلی دیده بودیم که دارای دو هسته با حداکثر فرکانس ۲.۴ گیگاهرتز و شش هسته باقی مانده 

روی فرکانس ۲ گیگاهرتز بود.
گلکسی ۵G ،A۵۳ سامسونگ حول یک صفحه نمایش ۶.۴۶ اینچی FullHD+ ساخته 
شده است. در حالی که TENAA به صراحت به نوع پنل اشاره نکرده است، می توان گفت 
که در اینجا به صفحه نمایش AMOLED نگاه می کنیم، زیرا این گوشی هوشمند دارای 
حسگر اثر انگشت زیر نمایشگر است. گزارشات می گویدند که گلکسی ۵G ،A۵۳ در مجموع 
با پنج دوربین عرضه می شــود دو دوربین در جلو )۵MP+۱۲MP( و سه دوربین در پشت 
)۵MP+۳۲MP+۶۴MP(. اما این یک اشتباه است، زیرا رندر های فاش شده و تصاویر به 
اشتراک گذاشته شده توسط TENAA به ما می گوید که گوشی هوشمند دارای چهار شوتر 

در پشت و یکی در داخل سوراخ پانچ مرکزی است.
احتمالاً شاهد استفاده از دوربین سلفی از یک سنسور ۳۲ مگاپیکسلی خواهیم بود، در حالی 
که دوربین اصلی ۶۴ مگاپیکسلی در پشت با واحد های ۱۲ مگاپیکسلی فوق عریض، ماکرو 
۵ مگاپیکسلی و عمق ۵ مگاپیکسلی همراه خواهد بود. روشن نگه داشتن چراغ ها به وسیله یک 
باتری با ظرفیت نامی ۴۸۶۰ میلی آمپر ساعت انجام می شود، به این معنی که ظرفیت معمولی 
آن حدود ۵۰۰۰ میلی آمپر ساعت خواهد بود. این مدل جدید ۸.۱ میلی متر ضخامت، ۱۹۰ گرم 
وزن و دو گزینه ذخیره ســازی ۱۲۸ و ۲۵۶ گیگابایتی دارد. اگرچه دارای یک اسلات کارت 

microSD برای افزایش فضای ذخیره سازی تا ۱ ترابایت است.
سامسونگ گلکسی ۵G ،A۵۳ در رنگ های سفید و آبی عرضه می شود، اما شایعات ادعا 
می کنند که این گوشی هوشمند حداقل در چهار رنگ از جمله مشکی و نارنجی وارد بازار خواهد 
شد. هنوز هیچ خبری از سامسونگ در مورد گلکسی ۵G ،A۵۳ وجود ندارد، اما شایعات قبلی 

ادعا می کردند که این گوشی هوشمند در سه ماهه اول ۲۰۲۲ عرضه خواهد شد.

 ابداع سیستم ناوبری مبتنی
 بر میدان مغناطیسی زمین

شرکتی در امارات متحده عربی ادعا می کند 
سیســتم ناوبری ابداع کــرده که از میدان 

مغناطیسی زمین استفاده می کند.
طبق بیانیه منتشر شده، سریواستاوا بنیانگذار و رییس 
تحقیقات در Intqlabs حــق امتیاز اختراعی برای 
فناوری جدید خود به نام »سیستم جدید ناوبری جهانی 

ماهواره ای«)NGNSS( را ثبت کرده است.
Intqlabs ادعا می کند یک شرکت تحقیقاتی است 

که در حوزه رایانش کوانتومی، رایانش معکوس، پلتفرم های تحلیل رادیوی و مغناطیسی و امنیت 
سایبری فعالیت می کند. فناوری که این شرکت توسعه داده شامل آنتن MIMO، پردازشگر، 
مغناطیس سنج) مبتنی بر فناوری که قطب نما به کار می رود( و همچنین حسگرهای دیگر 
است. آنتنMIMOبا کمک ارسال های متعدد و گیرنده ها سیگنال های رادیویی را تقویت 

می کند و مبنای اصلی چند فناوری مانند سرویس نسل سوم )۳G( و WiFi ۴.۰ است.
سریواســتاوا ادعا می کند فناوری جدید برخلاف سیســتم های GPS معمول، نیازمند 

خوشه های ماهواره ای برای محاسبه دقیق یک مکان جغرافیایی نیست.
NGNSS مانند سیستم های جی پی اس معمول می تواند فاصله بین دو مکان را محاسبه 
کند، قادر به رمزگشایی اطلاعات امنیتی و پردازش گرما و خوانش اصوات در هر منطقه ای 
است. این شرکت ادعا می کند NGNSS برخلاف جی پی اس نسبت به پارازیت و انواع 

دیگر حملات ایمن است.

 زند  ه کرد  ن ویژگی های د  ایناسوری
 د  ر پرند  گان امروزی!

د  انشــمند  ان با اصــلاح د  ی ان ای برخی از 
گونه های پرند  گان امــروزی و زند  ه کرد  ن 
صفات ارثــی اولیه آنها د  ر حال تلاش برای 
بازگرد  اند  ن ویژگی های د  ایناسور مانند   د  ر آنها 

هستند  .
بــه نقل از آی ای، تا همیــن اواخر ما فکر می کرد  یم 
که همه د  ایناسورها با برخورد   یک سیارک با زمین د  ر 
حد  ود   ۶۵ میلیون سال پیش منقرض شد  ه اند  . اما اکنون 

می د  انیم که برخی از گونه های د  ایناسورها که عمد  تاً شامل د  ایناسورهای پرند  ه بود  ه اند  ، زند  ه 
ماند  ه اند   و تبد  یل به پرند  گان امروزی شد  ه اند  . د  انشمند  ان اکنون د  ر تلاش هستند   تا د  ی ان ای 
پرند  گان امروزی را تغییر د  هند   تا صفات نیاکانی و د  ایناسورمانند  ی تولید   کنند   که سال هاست د  ر 

ژن های این پرند  ه جاسازی شد  ه است.
یک تیم تحقیقاتی به رهبری »بهارت آنجان بولار« د  یرینه شناس و زیست شناس تکوینی 
د  ر د  انشگاه »ییل« و »آرهات آبژانوف« زیست شناس تکوینی د  ر د  انشگاه »هاروارد  « د  ر سال 

۲۰۱۵ اولین بازگرد  انی موفقیت آمیز ویژگی های جمجمه یک پرند  ه را انجام د  اد  ند  .
این تیم، رشد   مولکولی نیاکانی را برای تبد  یل جنین پرند  ه د  ر آزمایشگاه و تبد  یل منقار آن را به 

شکل پوزه شبیه به د  ایناسورهای کوچک شبیه سازی کرد  .
“بولار« گفت: می خواستم بد  انم که منقار از نظر اسکلتی و عملکرد  ی چگونه بود  ه است و چه 
زمانی این د  گرگونی بزرگ از پوزه مهره د  اران عاد  ی به ساختارهای بسیار منحصربه فرد   مورد   

استفاد  ه د  ر پرند  گان رخ د  اد  ه است.
پس از یک سال از تبد  یل منقار به پوزه، محقق د  یگری از د  انشگاه شیلی به نام »ژائو فرانسیسکو 
بوتلیو« صفات تکاملی را با مهار ژنی به نام “IHH” د  ر مرغ د  ر سال ۲۰۱۶ معکوس کرد  . این 
آزمایش منجر به ایجاد   استخوان های نازک  نی لوله ای و شبیه به د  ایناسور د  ر مرغ های معمولی 
شد   که صفتی است که د  ر راه فرگشت، از د  ایناسورهای باستانی به خویشاوند  ان پرند  گان امروزی 
وجود   د  اشته است.اکنون د  ر این مطالعه جد  ید   که نتایج آن که د  ر مجله Evolution منتشر 
شد  ه است، د  ومین باری است که »بوتلیو« د  ی ان ای پرند  گان را برای ایجاد   صفات نیاکانی شبیه 
به د  ایناســورها تغییر می د  هد  .اولین مطالعه او که د  ر مجله Scientific Reports منتشر 
شــد  ه است، انگشتان پاهای پرند  گان را به شکل آناتومی کف پای صاف تر د  رآورد  ، اما مانند   

آزمایش های قبلی، جنین ها قبل از بلوغ و بیرون آمد  ن از تخم از بین رفتند  .
د  ر حالی که انجام این گونه مطالعات د  ر مجامع علمی بسیار بحث برانگیز است، اید  ه تاسیس 

پارکی متشکل از گونه های پرند  گان با ویژگی های اجد  اد   د  ایناسورشان بسیار جالب خواهد   بود  .

رد و بدل شدن خبر مربوط به ممنوعیت واردات گوشی های بالای 
۶۰۰ دلار بار دیگر حواشی ممنوعیت ورود گوشی های لوکس را 
مطرح کرده است، اگرچه این انواع گوشی از نظر تامین نیاز بازار 

سهم قابل توجهی ندارند ولی ارزبری آنها هم کم نیست. 
مقدسی- رئیس کل گمرک ایران- و عسگری - سرپرست معاون فنی گمرک- 
در جمع نمایندگان بخش خصوصی در اتاق بازرگانی حاضر شدند، از این جلسه 
خبری به نقل از رئیس کل گمرک ایران منتشر شد مبنی بر اینکه در سال آینده 
واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار ممنوع خواهد بود. انتشار و چرخش این خبر 
آن هم زمانی که هنوز در بودجه سال آینده چنین مصوبه ای وجود نداشته، در حالی 
می توانست بازار موبایل را تحت تاثیر قرار دهد که چند ساعت بعد گمرک ایران این 
خبــر را تکذیب کرد.در همین رابطه رئیس کل گمرک و معاون فنی وی در این 
رابطه توضیحاتی دادند. آنها در جلسه اتاق بازرگانی در رابطه با وضعیت درآمدی 
دولت صحبت می کرده اند و طی آن به این که در ســال آینده نحوه درآمد دولت 
از محل واردات گوشی و یا خودرو چگونه است، اشاره کرده و گفته اند که واردات 
خودرو و موبایل های با ارزش بیش از ۶۰۰ دلار به سیاست های تجاری و بازرگانی 
دولت و همچنین مصوبات مجلس بستگی دارد، اما برداشت درستی از این اظهارات 

نشده است.
در هر صورت این که در این جلسه چه موضوعی مطرح شده بود و چه انعکاسی 

داشــت و آیا مسائل مطرح شده به طور غیرمســتقیم بیانگر ممنوعیت واردات 
گوشی های بالای ۶۰۰ دلار بوده یا خیر و برداشت ها چگونه بوده است، چندان مورد 
بحث نیست، اما همین حواشی می تواند بار دیگر جریان ممنوعیت و یا محدودیت 

واردات انواعی از گوشی های لوکس را به میان آورد.
تیرماه سال گذشته بود که وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( در مورد موضوع 
ممنوعیت واردات گوشی های بالای ۳۰۰ دلار تصمیم گیری کرد که بلافاصله بعد 
از انتشار این خبر، بازار واکنش منفی نشان داد؛ به طوری که ارقام ۵۰ تا ۶۰ میلیون 
تومانی هم برای برخی انواع گوشی های آیفون ثبت و به دنبال آن این مصوبه لغو و 
اجرایی نشد.این پایان کار نبود و دولت در بودجه سال ۱۴۰۰ مصوبه ای گرفت که 
براساس آن برای واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار افزایش عوارض اعمال شد، 
براساس تبصره ۸ قانون بودجه، حقوق ورودی واردات گوشی های موبایل خارجی 
بالای ۶۰۰ دلار با افزایش حدود دو برابری به ۱۲ درصد رسید که به هر ترتیب از 
این محل افزایش درآمد دولت رقم می خورد.اما به این بهانه، بررسی وضعیت واردات 

گوشی و ارز برای آن و البته سهم گوشی های بالای ۳۰۰ یورو قابل توجه است.
گزارش های گمرک نشان می دهد که همواره گوشی  موبایل در صدر واردات قرار 
داشــته و حتی میزان آن بیش از حجم واردات تک تک کالای اساسی است،  در 
هشت ماهه امسال هشت درصد از کل واردات به گوشی موبایل اختصاص داشته 
اســت، این در حالی اســت که ۲.۵ میلیارد دلار به وزن ۴۰۰۰ تن واردات گوشی 

انجام شده که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از لحاظ وزنی ۴۷ درصد و ارزش 
۱۱۱درصد افزایش دارد. اگرچه گزارش به روز شــده ای در مورد جزئیات واردات 
گوشی براساس برندهای آن از سوی گمرک منتشر نشده ولی مروری بر گزارشی 
که از سوی ارونقی-معاون سابق فنی گمرک ایران- در مورد جزئیات واردات گوشی 
از دو سال گذشته تا  پنج ماهه اول امسال منتشر شد،  نشان داد که سهم گوشی های 
بالای ۳۰۰ یورو از نظر تعداد و تامین نیاز بازار در مقایسه با سایر گوشی ها چندان بالا 
نیست ولی میزان ارز نسبت به حجم قابل توجه است.طبق این گزارش، در پنج ماهه 
ابتدایی سال جاری ۷.۱ میلیون دستگاه گوشی موبایل به ارزش ۱.۱۹ میلیارد یورو 
وارد ایران شده که از این میزان ۶.۶ میلیون دستگاه کمتر از ۳۰۰ یورو ارزش داشته 
است. در این بین سهم گوشی های  کمتر از ۱۵۰ یورو ، ۴.۴ میلیون دستگاه بوده 
که  ۶۲ درصد در تامین نیاز بازار سهم داشته است،  ارزش این گوشی ها ۳۸۰ میلیون 
یورو و مصرف ارزی آن ۳۲ درصد از کل ارز برای واردات گوشی در این دوره است.
در مورد گوشی های ۳۰۰ یورو به بالا نیز حدود ۵۰۰ هزار دستگاه در پنج ماه اول 
امسال وارد شده که فقط هفت درصد نیاز بازار را تامین می کند و ارزش مجموع آن 
۳۶۰ میلیون یورو بوده است. به عبارتی گوشی های بالای ۳۰۰ یورو حدود ۳۰درصد 

منابع ارزی خرج شده برای گوشی را به خود اختصاص داده است.
اما در ســال ۱۳۹۹ مجموع واردات گوشــی ۱۵.۶ میلیون دســتگاه به ارزش 
۲.۴۷میلیارد دلار بوده است. از گوشی های وارداتی پارسال،  بیش از ۱۴.۶ میلیون 

دستگاه زیر ۳۰۰ یورو ارزش داشته و سهم تامین بازار آنها حدود ۹۶ درصد است.
از این تعداد ۹.۸ میلیون دستگاه مربوط به گوشی های با ارزش کمتر از ۱۵۰ یورو 
است که سهم آنها از تامین بازار ۶۳ درصد و ارزش واردات این قبیل گوشی ها حدود 
۸۲۰ میلیون یورو بوده که در مجموع ۳۳ درصد ارزش واردات گوشــی در ســال 
گذشته را در برمی گیرد.سهم گوشی های بالای ۳۰۰ یورو در سال گذشته نیز حدود 
۹۰۰ هزار دستگاه بوده که فقط شش درصد نیاز بازار را تامین کرده است که ارزش  
مجموع آن به حدود ۷۰۰ میلیون یورو می رسد،  مجموع ارز مصرفی این گوشی ها 
حدود ۲۹درصد بوده است.بر اساس این گزارش، در سال ۱۳۹۸ نیز مجموع واردات 
گوشی ۱۵ میلیون دستگاه به ارزش ۲.۴۳ میلیون یورو گزارش شده بود که بیش از  
۱۴ میلیون دستگاه کمتر از ۳۰۰ یورو بوده است.سهم گوشی های بالای ۳۰۰یورو 
به یک میلیون و ۳۰۰ هزار دستگاه می رسد که ۹ درصد سهم بازار را در اختیار داشته 
است، در سال مورد بررسی، ارزش گوشی های بالای ۳۰۰ یورو حدود ۸۴۰میلیون 
یورو از مجموع واردات بوده که ۳۶ درصد مصرف ارزی را به خود اختصاص داده 
اســت.اگرچه در حال حاضر در لایحه بودجه ۱۴۰۱ بحثی در مورد افزایش منابع 
ناشی از واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار و یا ممنوعیت آنها مطرح نیست اما 
هیچ بعید نیست که در جریان بررسی لایحه بودجه، افزایش عوارض و یا ممنوعیت 
مصوب شده و در دستور کار قرار بگیرد چراکه حساب ویژه ای روی عوارض واردات 

و گمرکی باز شده است و واردات گوشی می تواند یکی از اهداف  باشد.

جنجال واردات گوشی های بالای 600 دلار

معاون فناوری و نــوآوری وزارت علوم گفت: ما با چین قرارداد 
۲۵ ساله داریم و قرار شده که یک پارک علم و فناوری مشترک 

بین ایران و چین ایجاد شود،
علی خیرالدین در نشست با مدیران و کارشناسان پارک علم و فناوری استان 
فارس در شیراز اظهار کرد: معتقدیم یکی از بهترین مؤلفه های اقتصاد مقاومتی، 
اقتصاد دانش بنیان است، باید در این بخش سرمایه گذاری های لازم صورت گیرد. 
وی افزود: همه شرکت های دانش بنیان باید واحد کوچکی را با هدف دیپلماسی و 
رصد فناوری راه اندازی کنند. باید مرجعیت دیپلماسی فناوری مطرح شود و برای 
انجام هر اقدامی در حوزه فناوری لازم است که نیم نگاهی به دنیا داشته باشیم و 

همگام با مغز فناوری در دنیا پیش برویم.
خیرالدین ادامه داد: شــرکت های دانش بنیان بایستی کیفیت محصول را نیز 
مدنظر قرار دهند. متأسفانه ما تکنولوژی را وارد ایران کردیم و همان تکنولوژی را 

بومی سازی کردیم و این باعث شده همواره در فناوری عقب باشیم.
معاون وزیر علوم با بیان اینکه ما با چین قرارداد ۲۵ ساله داریم و قرار شده که 
یک پارک علم و فناوری مشترک بین ایران و چین ایجاد شود، گفت: مشکل 
اصلی شرکت های دانش بنیان بحث نقدینگی و فروش محصول است. متأسفانه 

ما با مقاومت اقتصاد سنتی در مقابل اقتصاد دانش بنیان رو به رو هستیم و هر گاه 
خواستیم یک محصول جدید وارد کنیم با مقاومت رو به رو شدیم و باید تدابیر 

لازم برای رفع این مشکل اتخاذ شود.
وی عنوان کرد: این مسئله باید در شورای اشتغال استان مطرح شود تا شرایطی 
فراهم شود تا بخشی از خرید دستگاه های اجرایی استان فارس از محصولات 
دانش بنیان پارک ها باشند. متأسفانه محصولات شرکت ها به فروش نمی رسد و 

این شرکت ها با ورشکستگی مواجه و مجبور به مهاجرت می شوند.

وی با اعتقاد به اینکه تعامل دانشگاه با پارک اولویت اصلی ما به شمار می رود، 
به طرح »دســتیار فناوری« در راستای برقراری تعامل بیشتر بین دانشگاه ها و 
پارک های علم و فناوری اشــاره کرد و گفت: این طرح را در استان فارس کلید 
زدیم که براساس آن دانشگاه ها می توانند دانشجویان علاقمند به حوزه فناوری 
را برای مهارت افزایی به پارک علم و فناوری بفرستند و در این راستا نیز برای 
دانشجویان مقاطع تحصیلی کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتری نیز به ترتیب 
مبالغی به صورت ماهیانه در نظر گرفته شده است. در این طرح همچنین برای 
شرکت های فناوری که دانشجویان را پذیرش می کنند امتیازهایی از سوی وزارت 

علوم در نظر گرفته شده است.
خیرالدین از استاندار فارس خواست که ستاد جهش تولید و اقتصاد دانش بنیان را 
در استان راه اندازی کند که با حضور رییسان دانشگاه ها، رئیس پارک علم و فناوی 

و مراکز رشد بتوانند گام های خوبی در این زمینه بردارند.
وی گفت: پارک علم و فناوری استان فارس از زیرساخت های بسیار خوبی بهره 
می برد و این پارک با ایجاد دره فناوری توانسته جزو مراکز توانمند کشور باشد که 
لازم است الگوبرداری بسیار خوبی از دیگر کشورهایی که در این عرصه هستند 

برای توسعه دره فناوری داشته باشیم.

معاون وزیر علوم با بیان اینکه ۳۵۰ شــرکت در این پارک مستقر هستند که 
این شرکت ها ۳۲۰۰ اشتغال ایجاد کرده اند، گفت: شرکت هایی که فقط در حوزه 
فناوری فعال هستند یا تنها به بازار تأکید کنند قطع در کار خود موفق نخواهند 
شد. شرکت هایی موفق هستند که ضمن فعالیت در حوزه فناوری به بازار نگاه 
جدی داشته باشند. در واقع بازاریابی در شرکت های دانش بنیان باید تقویت شود.

وی بــا بیان اینکه بحث مأموریــت گرایی پارک ها و واگــذاری اراضی این 
مجموعه ها به بخش خصوصی را دنبال می کنیم، در رابطه با تصویب طرح جهش 
تولید دانش بنیان در مجلس شورای اسلامی گفت: این طرح برای تصویب نهایی 
به شورای نگهبان ارسال شد، امیدواریم زودتر ابلاغ شود. در این طرح امتیازهای 

خوبی برای شرکت های دانش بنیان در نظر گرفته شد.
خیرالدین بیان داشت: ما ۴۹ پارک علم و فناوری در سطح کشور داریم که ۱۱ تا 
از آنها پارک دانشگاهی است. همچنین از ۲۲۳ مرکز رشد و ۱۰۵ هزار واحد فناور 
برخوردار هستیم. این مقام مسئول گفت :۶۷۰۰ شرکت دانش بنیان داریم که 
حدود ۱۸۰۰ تا در پارک های علم و فناوری قرار دارند. ۶۵۰۰۰ شغل دانش بنیان 
نیز ایجاد شده است و در واقع شرکت های دانش بنیان زمینه بسیار مناسبی را برای 

شغل دانش آموختگان کشور ایجاد کرده است.

پارک علم و فناوری مشترک بین ایران و چین راه اندازی می شود

اخبار کوتاه 

مایکروسافت ناشــر بازی ویدیویی 
Activision Blizzard را در قراردادی 
به ارزش ۶۹ میلیــارد دلار خریداری 
می کند که بزرگتریــن قرارداد خرید 
یک شــرکت فناوری از سال ۲۰۱۶ 

محسوب می شود. 
مایکروســافت در سال ۲۰۰۸ با پیشنهاد خرید 
۵۰ میلیارد دلاری شــرکت یاهو در زمان استیو 
بالمر، مدیرعامل وقت این شــرکت سعی کرد 
رکورد بزرگترین خرید فناوری که متعلق به خرید 

۴۱ میلیارد دلاری SDL توسط شرکت JDS Uniphase بود را بشکند.
مایکروسافت شانس آورد و یاهو با این پیشنهاد مخالفت کرد. یاهو در بازار جست 
و جوی اینترنت از گوگل عقب ماند و در نهایت در سال ۲۰۱۷ به قیمت ۴.۵ میلیارد 
دلار به شــرکت وریزون فروخته شد.ساتیا نادلا، مدیرعامل مایکروسافت اکنون 
تلاش می کند دوباره مایکروسافت را در فهرست قراردادهای بزرگ ثبت کند. این 
 Activision Blizzard شرکت روز سه شنبه اعلام کرد ناشر بازی ویدیویی
را در قراردادی به ارزش ۶۹ میلیارد دلار خریداری می کند. این قیمت اندکی بالاتر 
از قرارداد سال ۲۰۱۶ شرکت دل برای خرید شرکت EMC به مبلغ ۶۷ میلیارد 
دلار است. در فهرســت قراردادهای بزرگ فناوری، قرارداد شرکتهای JDS و 
 Red برای خرید IBM و پس از آن قرارداد ۳۴ میلیارد دلاری شرکت SDL

Hat قرار می گیرد که در سال ۲۰۱۹ نهایی شد.
مایکروسافت باید موافقت سهامداران شرکت Activision Blizzard و 

مهم تر از همه رگولاتورها را جلب کند. دو قرارداد 
بزرگ اخیر در صنعت نیمه رســانا شامل تلاش 
انویدیا برای خرید Arm و توافق AMD برای 
خرید Xilinx بیش از یک سال است که تحت 
بازبینی رگولاتوری قرار دارند.برای مایکروسافت 
قیمت خرید بیش از دو برابر قیمتی است که این 
شرکت ۴۷ ساله تاکنون پرداخت کرده است. خرید 
بزرگ قبلی مایکروسافت، لینکدین در سال ۲۰۱۶ 
بود که بیش از ۲۶ میلیارد دلار ارزش داشــت. 
نادلا که در سال ۲۰۱۴ جانشین استیو بالمر شد، 
سرمایه برای هزینه دارد. در زمان خرید لینکیدن، ارزش بازار مایکروسافت حدود 
۴۰۰ میلیارد دلار بود بنابراین خرید این شبکه اجتماعی حرفه ای معادل ۶.۵ درصد 
سرمایه بازارش بود. ارزش بازار مایکروسافت در زمان تلاش برای خرید یاهو، حدود 
۲۶۰ میلیارد دلار بود که معادل ۲۰ درصد ارزش قرارداد پیشــنهادی بود. در حال 
حاضر ارزش بازار مایکروســافت به حدود ۲.۳ تریلیون دلار رسیده و این شرکت 
برای خرید Activision Blizzard تنها ســه درصد از سرمایه بازار خود را 
پرداخت می کند.مایکروسافت به جای استفاده از سهام ارزشمندش، پول سهامداران 
شرکت Activision Blizzard را به صورت نقدی پرداخت خواهد کرد. این 
رقم سنگین است اما مایکروسافت از عهده پرداخت آن بر می آید. این شرکت تا 
۳۰سپتامبر، ۱۳۰ میلیارد دلاری نقدینگی داشت و ۸۵ درصد آن در قالب سرمایه 
گذاریهای کوتاه مدت بود.قیمت خرید مایکروسافت ۴۵ درصد بیشتر از قیمت نهایی 

سهام Activision Blizzard در روز جمعه است. 

مدیرکل ارتباطــات و امور بین الملل 
شــرکت مخابــرات ایــران تاکید 
کرد: توســعه فیبر نــوری به یکی از 
اساســی ترین راه های دسترسی به 

اینترنت پرسرعت تبدیل شده است.
محمدرضا بیدخام با اشاره به اینکه فیبرنوری 
یکی از پایدارترین زیرساخت های ارائه خدمات 
ارتباطی و مخابراتی به ویژه اینترنت با کیفیت 
و پرســرعت است، افزود: ارائه خدمات نوین بر 
بستر فیبر نوری، همواره روشی مطمئن و پایدار 

برای حوزه های ارتباطی به شمار می رود و در برخی کشورها چندین دهه است 
که استفاده می شود و ارتباط بر این بستر به عنوان یک شبکه با ظرفیت بالا و 

امن در اختیار کاربران قرار می گیرد. 
وی با اشــاره به اینکه فیبرنوری یکی از پایدارترین راه های ارائه ی اینترنت 
با کیفیت و پرســرعت است ، گفت : فیبر نوری به دلیل امکان ارائه سرویسی 
پرسرعت و باثبات همواره روشی مطمئن برای اتصال به شمار می رفته و در برخی 
کشورهای پیشرو چندین دهه است همچنان ارتباط از این طریق به عنوان یک 

سرویس در اختیار کاربران قرار می گیرد. 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــرکت مخابرات ایران گفت: با توسعه 
فیبرنوری در کشور، وضعیت سرعت و کیفیت اینترنت بهبود پیدا خواهد کرد و 
این امر با توجه و حمایت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات محقق خواهد شد. 
بیدخام یکی از موانع توســعه فیبر نوری در کشــور را عدم تغییرتعرفه ها در 

ســالیان گذشته و منطقی نبودن آنها متناسب 
با نرخ تورم در کشــور، دانست و اظهارداشت : 
درآمد شرکت مخابرات کفاف هزینه های شبکه 
را در بخش های نگهداری و توسعه نمی دهد. از 
سویی رشد هزینه های شرکت در بخش های 
مختلف )حقوق و دستمزد کارکنان ، تامین فیبر و 
تجهیزات شبکه متاثر از افزایش نرخ ارز و صدور 
مجوزهای حفاری توسط شهرداریها و وزارت راه 
و شهر سازی ( سرمایه گذاری متناسب با نیاز 

شبکه را فراهم نمی کند . 
وی عدم برخورداری شرکت مخابرات ایران از حمایت دولت و نهاد حاکمیتی در 
سالهای اخیر را نیز از موضوعات مهم و قابل توجه در بخش فیبر نوری دانست و 
گفت : کاهش سهم هزینه سرویس های مخابراتی در سبد خانوار ناشی از شرایط 
اقتصادی کشور، عامل اصلی در کاهش تمایل مشترکان به دریافت سرویس بر 
بستر فیبر نوری و نارضایتی از بالا بودن قیمت تمام شده هزینه های اجرای فیبر 

داخل ساختمان ها و تهیه مودم سمت مشترک است. 
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــرکت مخابرات ایران با تشریح عدم 
جذابیت لازم برای ارائه سرویس فیبرنوری برای تمام اپراتورهای خصوصی بازار 
ارتباطات کشور افزود: عدم وجود نقدینگی کافی جهت خرید تجهیزات جدید 
برای جایگزینی تجهیزات قدیمی و توســعه و جایگزینی شبکه فیبر به جای 
شبکه مسی موجود و همچنین پرداخت بدهی های تامین کنندگان تجهیزات و 
خدمات و پیمانکاران اجرایی، یکی از چالش های مهم در توسعه فیبر نوری است. 

 خرید جدید مایکروسافت رکورد بزرگترین
 قرارداد فناوری را شکست

 رفع موانع توسعه فیبر نوری 
با حمایت وزارت ارتباطات قابل انجام است 

شــرکت اریکسون سوئد در جدیدترین دعوا با اپل بر سر حق 
امتیاز اســتفاده از امتیازهای انحصاری ۵G در آیفون، شکایت 
جدیدی در ارتباط با نقــض امتیاز انحصاری )پتنت( علیه این 

شرکت آمریکایی تنظیم کرد. 
هر دو شرکت از یکدیگر در آمریکا شکایت کرده اند زیرا مذاکراتشان برای تمدید 
قرارداد مجوز هفت ساله برای امتیازهای انحصاری مخابرات که برای نخستین بار 

در سال ۲۰۱۵ منعقد نشده بود، به نتیجه نرسید.
اریکسون نخستین بار در اکتبر از اپل شکایت کرد و مدعی شد این شرکت تلاش کرده است به شکل نامناسب نرخ حق امتیاز را 
کاهش دهد در حالی که سازنده آیفون در دسامبر شکایتی را علیه اریکسون مطرح و این شرکت سوئدی را به استفاده از تاکتیکهای 
قلدرانه برای تمدید مجوز امتیازهای انحصاری متهم کرد.سخنگوی اریکسون اعلام کرد از آنجا که توافق قبلی منقضی شده و ما 

نتوانسته ایم درباره شرایط و وسعت مجوز جدید به توافق برسیم، اپل اکنون از فناوری ما بدون مجوز استفاده می کند.
شکایتهای امتیاز انحصاری میان شرکتهای فناوری متداول است زیرا هر دلاری که صرفه جویی شود، می تواند در مدت توافق به مبلغ 

قابل توجهی بالغ شود زیرا شرکتهایی مانند اریکسون برای هر گوشی ۵G بین ۲.۵ تا ۵ دلار هزینه دریافت می کنند.
اریکسون هر سال حدود پنج میلیارد دلار در تحقیقات هزینه می کند و بیش از ۵۷ هزار امتیاز انحصاری دارد و حق امتیازهایی که 
برای مجموعه امتیازهای انحصاری خود دریافت می کند، حدود یک سوم از سود عملیاتی این شرکت را تشکیل می دهد.بر اساس 
گزارش رویترز، اریکسون سال گذشته شکایتهای امتیاز انحصاری با سامسونگ را پس از چند ماه مبارزه حقوقی که باعث افت موقتی 

درآمدهای سه ماهه این شرکت شد، حل و فصل کرد. حق امتیازهای معوقه معمولا پس از حل و فصل اختلاف، تسویه می شوند.

 ۵G Galaxy A۳۳ بر اساس گزارشات سامسونگ، گوشــی
توانسته گواهینامه FCC را دریافت کند. 

گوشی سامسونگ گلکسی ۵G A۳۳  که اخیرا اطلاعاتی از آن دریافت کرده ایم 
مشــابه  ۴G Galaxy A۳۲  است. این گوشی در چهار رنگ به بازار عرضه 
می شود. همچنین گفته شده اســت، قابلیت شارژ این گوشی  از طریق گواهی 
FCC ظاهر خواهد شــد.اخیراً سامسونگ گلکسی ۵G A۳۳، در پلتفرم های 
صدور گواهینامه مانند بلوتوث SIG و SafetyKorea دیده شده است. این 
گوشی هوشمند با شماره مدل SM-A۳۳۶M/DSN توانسته گواهینامه FCC را دریافت کند. همچنین اندازه باتری و قابلیت 
EB- نشان می دهد این دستگاه دارای باتری با شماره مدل FCC فاش شده است. گواهی FCC شارژ این گوشی توسط گواهینامه

BA۳۳۶ABY خواهد بود. براساس گواهی FCC، گوشی گلکسی ۵G A۳۳ از شارژ سریع ۲۵ واتی پشتیبانی می کند، همچنین 
این تلفن هوشــمند یک شارژر ۱۵ واتی دارد. قبلًا از طریق گواهی SafetyKorea مشخص شده بود، باتری این گوشی ظرفیت 
 ،۸۰۲.۱۱ac ۵G، LTE، Wi-Fi ۵۰۰۰ میلی آمپر ساعت را دارد. همچنین گفته  می شود این گوشی دارای ویژگی های ارتباطی مانند
بلوتوث ۵.۱ و NFC است. گزارش های گذشته نشان می دهد، گلکسی ۵G A۳۳ با نمایشگر ۶.۴ اینچی AMOLED احتمالاً از 
وضوح Full HD+ پشتیبانی می کند. همچنین گمان می رود این گوشی از چیپست Dimensity تغذیه خواهد کرد.ظاهر پشتی 
گوشی گلکسی ۵G A۳۳، ممکن است شامل یک دوربین اصلی ۴۸ مگاپیکسلی، یک لنز اولتراواید ۸ مگاپیکسلی، یک دوربین ماکرو ۵ 
مگاپیکسلی و یک سنسور عمق ۲ مگاپیکسلی باشد. در مورد دوربین جلوی این گوشی هیچ اطلاعاتی در دسترس نیست. طبق گزارشات 

اخیر، ادعا می شود این گوشی به شاسی مقاوم در برابر آب با درجه IP۶۷ مجهز خواهد شد. 

استفاده از قابلیت های ربات ، راهکار جدید شرکت های فنی بزرگ 
برای جبران کمبود نیروی کار متخصص در جهان است و به دلیل 
هزینه سنگین خرید این ربات ها، اجاره روزانه آنان شیوه مقرون 

 به صرفه ای است. 
هزینه سنگین خرید این ربات ها و کمبود مهندسان متخصص برای نگهداری 
از آن ها دو عامل بازدارنده برای به کارگیری این ماشین های کارآمد در صنایع و 

کارخانجات کوچک محسوب می شود.
برای حل این مشکلات، یک مدل سرمایه گذاری جدید در این حوزه در حال رشد است که در آن ربات ها به اجاره داده می شوند. در 
این مدل نصب و نگهداری آنها توسط موجر انجام می شود و کارخانه های کوچک نیازی به پرداخت هزینه های اولیه راه اندازی و تحمل 
ریسک های مرتبط با نگهداری ربات ها ندارند بلکه به صورت ماهانه یا در دوره های زمانی مشخص مبالغی را به عنوان اجاره پرداخت 
می کنند.این رویکرد که در سیلیکون ولی آغاز شده به سرعت در حال گسترش در میان سایر صنایع به ویژه صنایع کوچک است و 
تاکنون چندین استارتاپ جدید با موضوع اجاره ربات راه اندازی شده است.رویکرد استفاده از ربات های کارگر امکان خودکارسازی صنایع 
کوچک را با سرعت بیشتر و همراهی این صنایع را با اقتصاد پویای جهان فراهم می کند. از طرفی هزینه استفاده از روبات های کارگر 

در قالب مدل های اجاره ای در مجموع کمتر از هزینه استخدام نیروی انسانی است.
در سال های اخیر با پیشرفت فناوری، ربات ها در مشاغل جدید مورد استفاده قرار گرفته اند. برخی بیمارستان ها از ربات ها برای تحویل 
تجهیزات و ملزومات استفاده می کنند و در برخی از دفاتر اداری از ربات های نگهبان استفاده می شود. اغلب این ربات ها نیز به صورت 

اجاره ای در اختیار شرکت ها قرار می گیرد. 

۵G شکایت اریکسون از اپل برای استفاده بدون مجوز از فناوری  5G Galaxy A33 افشای قابلیت های گوشی اجاره ربات، راهکار جدید برای جبران کمبود نیروی کار
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